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Oleh AZLEENOA SAHALUOIN -
angga tergolong dalam kategori 
buah-buahan troplka yang mendapat 
permlntaan tlnggl dalam pasaran 
Malaysia. 

Memandangkan la bukan sahaja boleh 
dlnlkmatl secara terus tetapl cukup mudah 
dijadikan sebagal Jus atau yogurt. 

Na mun keblasaannya selepas menikmati isi 
buahnya. bijl selalu dibuang den dianggap tidak 
bernilal di meta pengguna. 

Berlkutan mengelak dljadlkan sebagai bahan 
buangan, satu Idea dlcetuskan oleh mahasiswa 
tahun kellga dari Fakultl Salns dan Teknologi 
Maka nan dengan Kepujlan Universlti Putra 
Malaysia (UPM) yang menjadikan biji mangga 
sebagal bahan utama penghasilan produk 
lnovasl laitu kopi. 

Berkongsl kepada Smar Bestarl Nurul Falin 
Amlrah Mahadzlryang merupakan mahaslswa 
ljazah Sarjana Muda Salns Teknologl Makanan 
dengan Kepujian UPM memberitahu, mangga 
menjadl pllihannya dalam eksperimen kerana la 
mudah dldapati apatah lagi tldak ramai 

menggunakan bijl buah tersebut untuk 
menghasllkan sesuatu produk. 

"Kelau berkaitan mangga, selalu kite 
dengar air manggo float a tau yogun 

yang dijual di pasaran. 
• Jarang sekali orang 

menggunakan bljl mangga 
sebagal bahan utama 

dalam makanan atau 
mlnuman sebab 
selepas lsi digunaken. 
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Nurul lwana menunJukkan ~k kopl tanpa kaflen yang tel'hasll darlpada bljl buah mangga tempatan. 

bual secara eksklusif pada Kham ls lalu. 
Falin Amirah berkata coffee hunting yang 

menjadl trend masa klni juga antara penyumbang 
Idea untuk meneruskan penyelldikan sehlngga 
terhasil produk kopl dlberl name Moffee, 
gabungan mangga serta kopl. 

Mengambll masa 14 minggu bagl menJayakan 
produk lnovasl itu, Falin Amlrah dan pasukannya 
lldak terkecuall berdepan cabaran dan rlntangan. 

Kata anak kelahlran Johor In~ cabaran pertama 
yang mereka hadapl adalah membabltkan bljl 
buah mangga. 

''Kami perlu dapatkan bahan utama laitu biji 
yang ada dalam buah mangga itu. 

"Kemudian empulur a tau laplsan bijl pertama 
yang kami dapat dipotong untuk mengambil bijl 
di bahaglan dalamnya. 

"Cabarannya di sinl biji yang diperlukan 
mempunyal salz yang berlalnan dan kaml 
memertukan Jumlah yang agak banyak bagi 
penghasllan serbuk kop1 inl. 

wuntuk menghasilkan 40 gram serouk kopl, 
kami memerlukan antara 12 hingga 20 biji 
mangga. 

"Bagalmanapun, kaml bernasib baik kerana 
kesemua biji mangga yang kami dapat ini tidak 
mellbatkan sebarang kos sekali gus ia membantu 
dalam melestarikan program keterjaminan 
makanan. • ujamya lagl. 
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Jaldl berasa bangga dan terharu di ates kejayaan 
pasukannya dalam menghasllkan Idea inovasl 
darlpada bljl mangga. 

Waiau pun kopl varlan baharu lnl tidak 
mempunyai kandungan kafein tetapi rasa dan 
aroma dihasilkan darlpada bljl mangga 

berkenaan seakan•akan sama dengan kopl yang 
dijual di pasaran. 

.Jelas Nurul twana lagl, die dan pasukannya 
yakin kopl yang terhasll daripada blji mangga lnl 
mendapat sambutan rakyat Malaysia yang sangat 
slnonlm dengan mlnuman berkenaan. 

• Alhamdullllah, saya pun tldak sangka dan 
terfiklr la dapat perhatlan khususnya media yang 
membantu mengetengahkan lagl idea kaml lnl. 

Mia sedikit sebanyakmenjadi pengalaman 
baharu kepada kaml untuk menfayakan lagl 
produk inl agar leblh dlkenall rama1 khususnya 
golongan yang meminati kop, tetap1 sensitif 
dengan kafien," ujarnya. 

Nurul twana turut memberitahu produk inl 
sedang dalam proses mendapatkan hak cipta, 
seisin mempertuaskan lagl pasaran kopl 
berkenaan. 

Katanya kajian demi kaj(an akan dilakukan 
untuk meningkatkan lagi kuallti produk. selain 
menjadlkan maklum bales pelanggan sebagai 
panduan dalam menJayakan Moffee kelak. 

"Walaupun kedengaran sepertl angan-angan 
tetapl saya berharap plhak lndustrl di luar sana 
yang berminat dengan produk Moffee int dapat 
bersama-sama menjayakan seterusnya 
menjadikan ia sebagal salah satu produk yang 
dijual di pasaran. 

"Mungkin agak sukar untuk kaml teruskan 
produksl Moffee dlsebabkan kekangan dan 
sebagainya, selaln memertukan sokongan pihak 
tndustrl. 

"'Justeru kami amat mengalu-alukan sekiranya 
ada lndustrl yang bermlnat untuk berkolaborasi," 
katanya. 

Disebabkan bahan utama hanyalah 
menggunakan bahan terbuang menjadlkan ia tidak 
memerlukan kos pengeluaran yang banyak. 


